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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje az egészségügyért viselt felelősségi körében: Dr. Kásler 
Miklós, emberi erőforrások minisztere

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor oldják meg végre a háziorvos-hiányt 
Magyarországon?"

Tisztelt Miniszter Úr!

A háziorvosok hiánya egyre nagyobb problémát jelent Magyarországon, egyre nagyobb területek és 
egyre több ember marad megfelelő ellátás nélkül az országban. A probléma ráadásul a 
legszegényebb megyéket, járásokat érinti leginkább, ezeken a területek a hiányzó háziorvosok 
aránya magasabb, mint az ország többi részében. Rendkívül nagymértékben érinti a háziorvosok 
hiánya azokat a területeket, amelyeken több, kisebb település található egy körzetben, hiszen itt a 
háziorvosok helyettesítése a nagy távolságok miatt időigényesebb, mint máshol.

A háziorvosok hiánya az év első időszakában még az eddiginél is nagyobb mértéket öltött, 422 
tartósan betöltetlen háziorvosi körzet volt az országban februárban. Ez 40 újabb praxis 
megüresedését jelenti, összességében pedig azt, hogy már több, mint 600 ezer ember nem jut 
háziorvosi ellátáshoz annál a háziorvosnál, akinek a körzetében egyébként tartozna, így ezek az 
emberek nem jutnak megfelelő háziorvosi ellátáshoz. Ez egyrészt drasztikusan rontja a lakosok 
egészségügyhöz való hozzáférést, másrészt a betegek megfelelő irányítása sem valósul meg, így a 
kórházakban is egyre növekvő káoszt okoz az üres körzetek növekvő száma.

A növekedés egy újabb problémára világít rá, nevezetesen arra, hogy a Kormánynak az elmúlt 8 
évben csak kommunikációban volt egészségügy-politikája, az Orbán-kormány egyszerűen nem 
foglalkozik érdemben az egészségüggyel. A háziorvosi körzetek finanszírozása, valamint a 
különböző pályázatok nem jelentenek megoldást a megüresedő körzetek problémáira. Az 
Országgyűlés előtt már évek óta hallgathatjuk az aktuális államtitkároktól, hogy mennyi pénzzel 



támogatták a praxisok felújítását, illetve azok megszerzését.

A számok viszont azt bizonyítják, hogy a Kormány egészségügy-politikája megbukott, hiszen a 
háziorvosok tekintetében nem alkalmas az elüresedő háziorvosi-körzetek betöltésére, a háziorvosok 
pótlására.

Fentiekre tekintettel kérdezem miniszter urat:

1) Mikor tervezik átalakítani a háziorvosi-praxisok támogatásának rendszerét oly módon, hogy az 
valóban megoldást kínáljon az elüresedő körzetekre? 

2) Mikor jönnek rá, hogy az eddig tett lépéseik nem jelentenek megoldást, amelyet bizonyít az 
egyre nagyobb háziorvos hiány? 

3) Mikor terveznek a fogorvosok számára olyan támogatási rendszert kidolgozni, amely lehetőséget
ad számukra arra, hogy ne csak ráfizetéssel tudják a praxisukat üzemeltetni? 
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